

យុត្តិធម៌ អន្តរជាតិ

យុត្តិធម៌ អន្តរជាតិ

ពាក្យ ដែល គេ តែងតែ លើក មក និយាយ ជា រឿយៗ នៅ លើ ឆាក អន្តរជាតិ គឺ : ឧក្រិដ្ឋកម្ម ប្រឆាំងនឹង មនុស្សជាតិ, សហគម អន្តរជាតិ និង យុត្តិធម៌។ ជា ការពិត នៅ ចំពោះ មុខ តុលាការ ព្រហ្មទណ្ឌ អន្តរជាតិ (ត.ព.អ.) នៅ ទីក្រុងឡាអេ ដែល មាន ការលឿនទៅមុខ អស្ចារ្យ ក្នុង វិស័យ ច្បាប់ អន្តរជាតិ និង យុត្តិធម៌ វា នាំ ឱ្យ ពពួក ជនផ្តាច់ការ កំរោល រមែង រុញរា នៅ ក្នុង សន្តានចិត្ត មុន នឹង ប្រព្រឹត្ត អំពើ ឃោឃៅ ឬ សម្លាប់ ទៅ លើ ប្រជាជន ស្លូតត្រង់។ ដូច្នេះ ត.ព.អ. វា កាត់ទៅ ជា ដំបង ដែក មួយ ស្ថិត នៅ ពី លើ ក្បាល នៃ ពពួក ជនផ្តាច់ការ ព្រោះ នរៈជន ទាំងនោះ គិត ថា បទឧក្រិដ្ឋ ដែល ខ្លួន បាន ប្រព្រឹត្ត ឬ នឹង ប្រព្រឹត្ត វា ច្បាស់ ជា មិន អាច ទុក បានទៀត ជា អំពើ និទ្ទណ្ឌ សំរាប់ បំរើ ផលប្រយោជន៍ អំណាច ផ្តាច់ការ របស់ ខ្លួន។ ឧទាហរណ៍ ជាក់ស្តែង ដែល នរៈជន ទាំងនោះ បាន ឃើញ គឺ ការកាត់ទោស លោក Laurent Gbagbo និង Milosevic ជា អតីត អ្នកដឹកនាំ ផ្តាច់ការ នៃ ប្រទេស កូសោវូ និង យូហ្គាស្លាវី។ តែ ត្រូវ ដឹង ថា ជន ទាំង ពីរ រូប នេះ ត្រូវ ត.ព.អ. អាច នាំ យក មក កាត់ទោស បាន ព្រោះ សុទ្ធ ជា អ្នកដឹកនាំ ទទួល បរាជ័យ នៅ ចំពោះ មុខ គូ ប្រយុទ្ធ នយោបាយ របស់ ខ្លួន ដែល មាន ការគាំទ្រ ពី សហគម អន្តរជាតិ។ ប៉ុន្តែ មក ដល់ សព្វ ថ្ងៃ នេះ នៅ មាន អ្នកដឹកនាំ ផ្តាច់ការ ច្រើន ទៀត នៅ

យុត្តិធម៌ អន្តរជាតិ

គេ មាន ប្រព័ន្ធ យុត្តិធម៌ របស់ ដែល អាច ការពារ ប្រជាជន អាមេរិកាំង ប្រកប ទៅ ដោយ យុត្តិធម៌ ពិតប្រាកដ ដូច្នោះ អាមេរិក មិន ចាំបាច់ យក ប្រទេស របស់ គេ ទៅ ដាក់ នៅ ក្រោម យុត្តាធិការ តុលាការ នៅ ក្រៅ ប្រទេស ណាមួយ រួមទាំង គ.ព.អ.។ ត្រូវ ដឹង ដែរ ថា នរណា ម្នាក់ នៅ លើ លោក នេះ បើ ជួប ប្រទះ នឹង អយុត្តិធម៌ ជាមួយ សហរដ្ឋ អាមេរិក អាច មាន សិទ្ធិ ពេញលេញ ប្តឹង ទៅ តុលាការ អាមេរិកាំង អោយ រក ខុសត្រូវ អោយ។

បើ អ្នកឈ្នះ និង អ្នកខ្លាំង អាច កេច ផុត បាន ពី គ.ព.អ. សួរ ថា តើ ប្រជាជន រងគ្រោះ និង ទុរខ្សោយ អាច ពឹង លើ អ្វី ដើម្បី អោយ គេ ជួយ រក យុត្តិធម៌ អោយ ខ្លួន ? យើង ឃើញ ថា នៅ ក្នុង ករណី ខ្មែរ មាន ក្រុម ខ្មែរ ឬ បរទេស ក្តី គេ នាំ គ្នា ប្តឹង របប ដឹកនាំ នៅ ភ្នំពេញ ពី បទ ប្រឆាំង នឹង សិទ្ធិ មនុស្ស ទៅ គ.ព.អ., សួរ ថា មក ដល់ សព្វថ្ងៃ តើ វា មាន លទ្ធផល ដល់ ណា ហើយ ក្រៅ តែ ប្រើ សំដី ថា ជិត បាន សំរេចហើយ ដើម្បី បំពេ អារម្មណ៍ ខ្មែរ អោយ នៅ ក្នុង ការរង់ចាំ អកម្ម។ តើ ពួក ទាំង នោះ ជា អ្នកបោក ឬ ជា អ្នកស្រឡាញ់ ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ? ត្រូវ ខ្មែរ ដឹក ថា បោក និង ស្រឡាញ់ វា មាន ន័យ ដូច គ្នា បើ ខ្មែរ មិន ជួយ ខ្លួនឯង ដោយ ខ្លួនឯង។